

Private and confidential: This document, subject to change, is intended for informational purposes only. Please ask a member of the COC Communications team before sharing.

RELEASE
DRAFT

Canadian Olympic Committee and Canadian Paralympic Committee release budget request 2024

TORONTO (March 4, 2024) – With the Paris 2024 Olympic and Paralympic Games quickly approaching, the Canadian Olympic Committee (COC) and Canadian Paralympic Committee (CPC) are calling on the federal government to make important investments in Canadian athletes and in a stronger, safer sport system.

The COC and CPC are now releasing the results of a study undertaken by Deloitte on the financial health of Canadian National Sports Organizations (NSOs), as well as the subsequent funding submission asking for \$104M in additional annual federal sport funding to NSOs that was recently sent to the Government of Canada and the Official Opposition.

In recent years, the government has taken important steps to strengthen safe sport and governance across the system. But the Canadian sport system is struggling to keep up with rising costs and increased organizational demands. Without an increase to funding, support for athletes at all levels will suffer, and the system will be poised to take a step backwards.

An increase to Canadian sport system funding is urgently needed for NSOs to continue their core work of supporting athletes, provincial federations and clubs across the country. The significant gap in funding of \$104 million is caused by 19 years of inflation since the last increase to sport funding in 2005 (\$20 Million), the sunset of issue-specific funding (\$57 Million), and the cost of increased demands on NSOs from stakeholders (\$27 Million). Now, NSOs are being asked to do even more, with fewer resources, and the important progress that has been made in safe sport, gender equity, community access and mental-health support, amongst others, is in jeopardy.

This summer, the Paris 2024 Olympic and Paralympic Games will showcase Canadian athletes on the world's biggest stage, and we cannot wait to cheer on Team Canada along with the entire country. We know that these Games and the success of Team Canada will instill pride across the country and inspire millions of Canadians of all ages to get active and involved in sport. Canadians deserve a sport system that is safe, inclusive, and barrier-free – and that means a system that is properly resourced. To meet this critical moment, we urge the federal government to ensure Canada's NSOs have the funding required to provide athletes, and all Canadians, the safe and inclusive sport system they deserve, from playground to podium.

The COC/CPC funding submission can be viewed [HERE](#).

FACTS AND FIGURES:

- The COC and CPC are asking for \$104M to go directly to NSOs.
- 90% of NSOs rely on federal funding to deliver programs and services
- NSO purchasing power has decreased by 33% since the last increase in funding in 2005
- More than half of Canadians 15 and older participated in sport in 2023
- Sport is the number one form of civic engagement for Canadians
- Sport tourism generated \$7.4B for Canada's Economy in 2019

Private and confidential: This document, subject to change, is intended for informational purposes only. Please ask a member of the COC Communications team before sharing.

- A 1% increase in physical activity can save a \$1B a year
- In Ontario alone, the Federal government raised over \$200 million dollars in GST revenue from sport betting and iGaming in 2023 ([iGaming Ontario Deloitte report, 2023](#)).
- Sports betting revenues are expected to grow dramatically in years to come, while the Canadian Sport System manages increased sport integrity and athlete support pressures

QUOTES:

“We have known this was a growing issue but seeing the numbers in black and white really highlight that we’re on the brink of a crisis. NSOs cannot continue on this trajectory. They can’t run deficits, and if nothing changes difficult decisions will have to be made. The Future of Sport Commission will provide important insights about the important work done to strengthen the system in recent years and how it can improve further, but without an immediate injection of funds athletes will suffer in the next 12-18 months as we prepare to act on the findings. These funds are necessary for the continued development of a safe and inclusive sport in Canada that will benefit all Canadians.”

– David Shoemaker, COC Chief Executive Officer and Secretary General

“Paralympic sport and Para sport have made so many advances in recent years, truly illustrating the power and importance of inclusion, however this progress will be significantly stalled without further investment in the Canadian sport system,” said Karen O’Neill, CEO, Canadian Paralympic Committee. “The National Sport Organizations are critical to the development of Para sport across Canada, and in order to foster a healthy culture of excellence and provide more athletes with the opportunities and tools to succeed, it is clear more resources are needed.”

– Karen O’Neill, CPC Chief Executive Officer

“National Sport Organizations are mandated to support national teams and grow sport in Canada. Our day-to-day costs are increasing with inflation like every Canadian’s, but we also have an important role in ensuring sport is as safe and inclusive as possible. We cannot properly fulfill those duties without an increase in funding. This is a bipartisan issue that affects every community in Canada. A strong, inclusive sport system is crucial for the physical and mental health of millions of Canadians of all ages”

– Casey Wade, Canoe Kayak Canada Chief Executive Officer

-30-

MEDIA CONTACTS:

Peter Saltsman
Senior Manager, Public Relations
C: 647-382-6986
E: psaltsman@olympic.ca

Thomas Hall
Director, Communications and Public Relations
C: 514-709-1054
E: thall@olympic.ca

Private and confidential: This document, subject to change, is intended for informational purposes only. Please ask a member of the COC Communications team before sharing.

COMMUNIQUÉ ÉBAUCHE

Le Comité olympique canadien et le Comité paralympique canadien dévoilent leur demande en vue du budget 2024

TORONTO (4 mars 2024) – À l’approche des Jeux olympiques et paralympiques de Paris 2024, le Comité olympique canadien (COC) et le Comité paralympique canadien (CPC) demandent au gouvernement fédéral de procéder à d’importants investissements pour les athlètes canadiens et pour un système sportif plus fort et plus sûr.

Le COC et le CPC rendent aujourd’hui publics les résultats d’une étude menée par Deloitte sur la santé financière des organismes nationaux de sport (ONS) canadiens, ainsi qu’une demande subséquente de financement de l’ordre de 104 millions \$ en fonds annuels additionnel pour le sport, qui a récemment été transmise au gouvernement du Canada et à l’opposition officielle.

Au cours des récentes années, le gouvernement a adopté d’importantes mesures pour solidifier le sport sécuritaire et la gouvernance à travers le système. Cependant, le système sportif canadien peine à maintenir le cap dans un contexte de coûts à la hausse et d’exigences organisationnelles accrues. Sans augmentation du financement, le soutien pour les athlètes à tous les niveaux en souffrira et le système sera forcé à prendre un pas de recul.

Une augmentation du financement du système sportif canadien est une nécessité urgente pour que les ONS poursuivent leur travail de base de soutien envers les athlètes, les associations provinciales et les clubs à travers le pays. L’écart important de 104 millions \$ dans le financement est provoqué par 19 années d’inflation depuis la dernière augmentation du financement du sport en 2005 (20 millions \$), la temporisation du financement axé sur les enjeux (57 millions \$) et le coût des demandes accrues aux ONS de la part des intervenants (27 millions \$). Aujourd’hui, on exige que les ONS en fassent plus, avec moins de ressources et les progrès marquants réalisés en sport sécuritaire, en équité des genres, dans l’accès communautaire et le soutien en santé mentale sont remis en question, parmi d’autres.

Cet été, les Jeux olympiques et paralympiques de Paris 2024 mettront en vitrine des athlètes canadiens sur la plus importante scène au monde et nous avons tous très hâte d’encourager Équipe Canada avec le pays en entier. Nous savons que ces Jeux et le succès d’Équipe Canada inspireront des millions de Canadiens de tout âge à être actifs et à s’engager dans le sport. Les Canadiens méritent un système sportif qui est sûr, inclusif et accessible, ce qui nécessite des ressources adéquates. Pour être au rendez-vous à cette croisée de chemins, nous recommandons vivement au gouvernement de garantir que les ONS du Canada profitent du financement requis pour offrir aux athlètes et à tous les Canadiens le système sportif sûr et inclusif auquel ils ont droit, des terrains de jeu jusqu’au podium.

Vous pouvez consulter la demande de financement du COC/CPC en cliquant [ICI](#).

Private and confidential: This document, subject to change, is intended for informational purposes only. Please ask a member of the COC Communications team before sharing.

LES FAITS ET LES CHIFFRES

- Le COC et le CPC demandent 104 millions \$ qui seront versés directement aux ONS.
- 90 % des ONS s'appuient sur le financement fédéral afin de livrer leurs programmes et leurs services.
- Le pouvoir d'achat des ONS a diminué de 33 % depuis la dernière augmentation du financement en 2005
- Plus de la moitié des Canadiens âgés de 15 ans et plus ont pratiqué un sport en 2023.
- Le sport est la principale forme d'engagement civique des Canadiens
- Le tourisme sportif a généré 7,4 milliards \$ pour l'économie canadienne en 2019
- Une augmentation de 1 % de l'activité physique peut permettre d'épargner 1 milliard \$ par année
- En Ontario seulement, le gouvernement fédéral a amassé plus de 200 \$ en revenus de TPS sur les paris sportifs et les jeux en ligne en 2023 ([Rapport sur l'apport économique du marché réglementé des jeux en ligne de l'Ontario par Deloitte en 2023](#)).
- Les revenus de paris sportifs devraient augmenter de façon importante dans les années à venir, dans un contexte où le système sportif canadien gère les pressions croissantes en matière d'intégrité du sport et de soutien des athlètes.

DÉCLARATIONS

« Nous savions que cet enjeu était de plus en plus imposant, mais voir les chiffres en noir et blanc met vraiment en relief que nous sommes au bord d'une crise. Les ONS ne peuvent pas poursuivre sur cette trajectoire. Ils ne peuvent pas accumuler les déficits. Si rien ne change, des décisions difficiles devront être prises. La commission sur l'avenir du sport offrira d'importantes perspectives à propos du travail réalisé ces dernières années pour solidifier le système et la façon comment il peut être amélioré davantage, mais sans une injection immédiate de fonds, les athlètes souffriront au cours des 12 à 18 prochains mois alors que nous nous préparons à agir sur les conclusions. Ces fonds sont nécessaires à la poursuite du développement d'un sport sûr et inclusif au Canada, qui sera bénéfique pour tous les Canadiens. »

– David Shoemaker, chef de la direction et secrétaire général du COC

« Le sport paralympique et le parasport ont réalisé tellement de progrès ces dernières années, illustrant le pouvoir et l'importance de l'inclusion. Cependant, ces progrès seront dans une impasse sans investissement additionnel dans le système sportif canadien. Les organismes nationaux de sport sont essentiels au développement du parasport à travers le Canada et pour favoriser une culture saine d'excellence, en plus d'offrir la possibilité et les outils à un plus grand nombre d'athlètes pour qu'ils réussissent, il est clair que plus de ressources sont nécessaires. »

– Karen O'Neill, chef de la direction du CPC

« Les organismes nationaux de sport ont le mandat d'appuyer les équipes nationales et de faire croître le sport au Canada. Nos coûts au quotidien augmentent avec l'inflation, comme c'est le

Private and confidential: This document, subject to change, is intended for informational purposes only. Please ask a member of the COC Communications team before sharing.

cas pour tous les Canadiens, mais nous jouons aussi un rôle important pour garantir que le sport soit aussi sécuritaire et inclusif que possible. Nous ne pouvons pas exécuter ces tâches adéquatement sans une augmentation du financement. Ceci est un enjeu bipartisan qui touche chaque communauté au Canada. Un système sportif fort et inclusif est essentiel pour la santé physique et mentale de millions de Canadiens de tout âge. »

– Casey Wade, chef de la direction de Canoe Kayak Canada

-30-

CONTACTS POUR LES MÉDIAS

Peter Saltsman
Gestionnaire principal, relations publiques
Cell. : 647-382-6986
Courriel : psaltsman@olympique.ca

Thomas Hall
Directeur, communications et relations publiques
Cell. : 514-709-1054
Courriel : thall@olympique.ca